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Návrh k připomínkám 
 
 
Zápis z mimořádného zasedání Akademického senátu Lékařské fakulty v Hradci Králové (dále 
jen „AS LF HK“) a Farmaceutické fakulty v Hradci Králové (dále jen AS FaF) ze dne 8. 3. 
2024 čj.: UKLFHK/138600/2024, za účasti vedení Univerzity Karlovy.  
 
Přítomni: 
doc. MUDr. Filip Gabalec, Ph.D. doc. MUDr. Jakub Radocha, Ph.D.  
MUDr. Eduard Havel, Ph.D. MUDr. Olga Rejtarová, Ph.D. 
MUDr. Petra Kašparová, Ph.D.  prof. MUDr. Martina Řezáčová, Ph.D. 
doc. MUDr. Vladimír Koblížek, Ph.D. MUDr. Tomáš Soukup, Ph.D.   
prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc. doc. MUDr. Jakub Suchánek, Ph.D.  
prof. Ing. Jan Kremláček, Ph.D. prof. MUDr. Pavel Šponer, Ph.D. 
doc. MUDr. Otto Kučera, Ph.D. doc. MUDr. Milan Vošmik, Ph.D. 
prof. MUDr. Stanislav Mičuda, Ph.D. prof. MUDr. Pavel Žák, Ph.D. 

 
Hula Ondřej Pavelka Tomáš 
Ismaiel Omar Samson Darin Mammen 
Michel Karel Šváb Marek 
Moudrá Klára Urbánek Filip 
Lux Kristián, MUDr. Péči Veronika 

 
Omluveni: 
prof. MUDr. Lenka Borská, Ph.D. doc., MUDr. Ilja Tachecí, Ph.D. 
prof. MUDr. Miloš Broďák, Ph.D. prof. MUDr. Jan Vojáček, Ph.D. 
prof. Ing. Zdeněk Fiala, CSc. Bělohrad Ctibor 
prof. MUDr. Viktor Chrobok, CSc., Ph.D. Novotný Ondřej 
prof. MUDr. Jiří Páral, Ph.D.  
doc. MUDr. Miroslav Solař, Ph.D.  

 
Hosté: 
prof. MUDr. Jiří. Manďák, Ph.D. prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. 
prof. MUDr. RNDr. Miroslav Červinka, CSc. MUDr. Josef Fontana, Ph.D. 
doc. Ing. Josef Hanuš, CSc. Mgr. Martin Maňásek 
prof. MUDr. RNDr. Milan Kaška, Ph.D. Ing. Gabriela Hrubecká 
doc. MUDr. Stanislav Plíšek, Ph.D. Ing. Jiří Špulák 
doc. MUDr. Iva Sedláková, Ph.D. Ing. Iva Frydrychová 
Mgr. Dagmar Vrběcká, Ph.D.  

 
 

Ze 36 členů AS LF HK bylo při zahájení přítomno 26 členů AS LF HK, z toho 2 
členové on-line (16 zaměstnanců, 10 studentů).  

 
 

 
1. Zahájení 

https://www.lfhk.cuni.cz/Fakulta/Organizacni-struktura/Person/783811/


Zápis z jednání AS LF HK dne 8. 3. 2024  2 z 9 
 

 
  Na úvod zasedání poblahopřáli oba předsedové senátů doc. MUDr. Jakub Radocha, 
Ph.D. a doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. nejen za sebe, ale i za všechny muže všem 
přítomným dámám k Mezinárodnímu dni žen a zejména paní rektorce, která obdržela z rukou 
doc. Radochy kytici. 
  Následně pan doc. Krátký přivítal všechny přítomné členy AS LF HK a AS FaF UK, 
přítomné členy vedení LF HK, FaF UK a UK (prof. MUDr. Milenu Králíčkovou, Ph.D. - 
rektorku, MUDr. Josefa Fontanu, Ph.D. - prorektora pro strategii a rozvoj a Mgr. Martina 
Maňáska – kvestora) a přítomné hosty.  
 
 Zasedání je společné, ale každé se řídí svým jednacím řádem a hlasování probíhá 
odděleně. Členové AS LF HK hlasují o jednotlivých bodech elektronicky na 
https://hlasovani.is.cuni.cz 
 

 
2. Určení skrutátorů 
 
Hlasování o  aklamací Usnesení č. 30/2024 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje jako skrutátory doc. O. 
Kučeru a MUDr. K. Luxe.  
Pro: 21 
 

Proti: 0 Zdrželo se: 5 
 

Přítomno: 26 
 

 
Usnesení přijato 

 
 
3. Schválení programu zasedání AS LF HK 
 
Návrh programu: 

1. Zahájení 
2. Určení skrutátorů 
3. Schválení programu 8. 3. 2024 
4. Informace k současnému stavu financování M2 a jeho výhled 

 
 

Hlasování o  aklamací Usnesení č. 31/2024 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje program zasedání AS LF HK 
dne 8. 3. 2024. 
Pro: 21 Proti: 0 Zdrželo se: 5 Přítomno: 26  

Usnesení přijato 
 
 
4. Informace k současnému stavu financování M2 a jeho výhled 
 
 

S úvodním slovem k danému bodu vystoupili oba děkani, doc. Roh a prof. Manďák.  
 

  Paní rektorka následně ve svém vystoupení přítomným okomentovala dokument, který 
je shrnutím základních skutečností týkající se velkých investičních akcí realizovaných 
Univerzitou Karlovou v rámci Národního plánu obnovy, komponenty 3.2 Adaptace kapacity a 
zaměření školních programů – části 3.2.4 Investice do rozvoje vybraných klíčových 
akademických pracovišť. Materiál se skládal ze tří základních částí: 

https://hlasovani.is.cuni.cz/
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1. Stručný popis uspořádání a zacílení komponenty v rámci Národního plánu obnovy 
 
2. Stručný popis obou investičních akcí realizovaných Univerzitou Karlovou 

a. Mephared 2 – Novostavba budovy fakult UK (M2) – realizující LF HK a FaF 
HK 

b. Kampus Albertov – Biocentrum (BCA) – realizující Přírodovědecká fakulta, 1 
LF UK a Matematicko-fyzikální fakulta UK. 
 

3. Finanční parametry obou investičních akcí a návrh jejich finančního zajištění 
a. Shrnutí základních finančních parametrů obou investičních akcí 
b. Nástroje pro zajištění kofinancování investičních akcí 

i. Vnitrouniverzitní půjčky 
ii. Kontokorentní úvěry u bank 

iii. Provozní úvěry u bank 
iv. Investiční úvěry u bank 

c. Financování investiční akce M2 
i. Vlastní prostředky LF HK a FaF HK 

ii. Dodatečná dotace ze státního rozpočtu přislíbená ze strany MŠMT 
iii. Nevratná částka z fondu Mikuláš 
iv. Vnitrouniverzitní půjčka 
v. Kontokorentní úvěr od KB 

 
Celková výše kofinancování investiční akce M2 činí „pro budoucí období” cca 2,0 mld. 

Kč (celková spoluúčast za celé období, včetně již uhrazených nákladů, činí přibližně 2,2 mld.). 
Dále jsou popsány tři základní varianty zajištění kofinancování, v závislosti na výši dodatečné 
dotace ze státního rozpočtu: 
 
Varianta I 

1. Ze státního rozpočtu se podaří získat další prostředky ve výši 1,0 mld. Kč. 
2. Pro zbývající 1 mld. Kč spoluúčasti je navrženo následující pokrytí: 

a. 200 mil. Kč nevratně z fondu Mikuláš; 
b. 800 mil. Kč bude vypůjčeno buď vnitrouniverzitně, anebo z kontokorentu a 

LFHK a FaF budou splácet každá 20 mil. Kč po dobu 20 let, tedy každá z fakult 
zaplatí celkem 400 mil. Kč; 

c. ušlé zisky z úroků z cashpoolingu budou kompenzovány z fondu Mikuláš. 
 
Varianta II 

1. Ze státního rozpočtu se podaří získat další prostředky ve výši 0,7 mld. Kč. 
2. Pro zbývající 1,3 mld. Kč spoluúčasti je navrženo následující pokrytí: 

a. 400 mil. Kč nevratně z fondu Mikuláš; 
b. 900 mil. Kč bude vypůjčeno buď vnitrouniverzitně, anebo z kontokorentu a 

LFHK a FaF budou splácet každá 20 mil. Kč po dobu 10 let a následně 10 let (v 
letech 2036 až 2045) každá 25 mil. Kč, tedy každá z fakult zaplatí celkem 450 
mil. Kč; 

c. ušlé zisky z úroků z cashpoolingu budou kompenzovány z fondu Mikuláš. 
 
Varianta III 

1. Ze státního rozpočtu se nepodaří získat žádné další dodatečné prostředky. 
2. Pro zbývající 2,0 mld. Kč spoluúčasti je navrženo následující pokrytí: 
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a. 1,0 mld. Kč nevratně z fondu Mikuláš (v tomto případě bude potřeba doplnit 
prostředky ve fondu Mikuláš v roce 2026 formou vnitrouniverzitní půjčky, 
případně pomocí kontokorentu spláceného v budoucnu z Mikuláše); 

b. 1,0 mld. Kč bude vypůjčeno buď vnitrouniverzitně, anebo z kontokorentu a 
LFHK a FaF budou splácet každá 20 mil. Kč po dobu 10 let a následně 10 let (v 
letech 2036 až 2045) každá 30 mil. Kč, tedy každá z fakult zaplatí celkem 500 
mil. Kč; 

c. ušlé zisky z úroků z cashpoolingu budou kompenzovány z fondu Mikuláš. 
 

4. Předpoklady realizace 
 
  S ohledem na propojenost obou investičních akcí (BCA a M2) musí být realizovány a v 
termínu 30. 6. 2026 dokončeny obě akce. 
 
Na závěr nastínila paní rektorka další kroky:  
 

- Pět zúčastněných děkanů dne 7.3.2024 souhlasilo s dalšími kroky formou dopracování 
a zpřesnění ideového záměru 

- V případě souhlasu RKR a AS UK na ideovém záměru musí být nastartována řada 
procesů na univerzitní i fakultních úrovních 

- Z pohledu vedení UK je tento záměr realizovatelný a minimalizuje dodatečné náklady, 
nejedná se ale o snadný proces (částečné vystoupení ze „standardních kolejí“) 

- Toto řešení musí podpořit vedení fakult a AS UK 
- Jeho možné využití v budoucnu i pro zajištění prostředků pro jiné investiční akce 

univerzity 
- Univerzita musí jako celek „táhnout za jeden provaz“ 
- Konstantně musíme na všech úrovních usilovat o navýšení finančních prostředků nejen 

na obě investiční akce, ale obecně o navýšení prostředků na univerzitu (obecně vysoké 
školy) 

 
Kvestor – poznamenal že uvedené tři varianty, jsou nejhorší možné scénáře, ty mohou být 
zlepšené dvěma body, a to že sektor veřejných vysokých škol získá postupně více prostředků 
ze státního rozpočtu formou příspěvků a dotace na podporu vědy a ty nám pomohou k tomu, 
aby tvorba fondů a splácení kontokorentu šlo rychleji.  
Dále pomůže to, že FaF HK a LF HK se přestěhují do nových prostor a tím se získají nějaké 
prostředky z prodeje stávajících budov. Nebude to závratná částka, ale tato částka pomůže se 
splácením kontokorentu.  
 
 
Doc. Krátký (předseda AS FaF HK) otevřel diskusi: 
 
Prof. Mičuda (AS LF HK) uvedl, že představené varianty nepovažuje za nejdramatičtější a 
domnívá se, že by univerzita měla být připravena také na možnost insolvence fakult, protože 
roční splátky ve výši až 30 mil. Kč budou znamenat obrovskou finanční zátěž. Připomněl, že 
již navýšení mezd z důvodu inflace způsobilo výrazné změny ve financování fakulty a nulovou 
rezervu prostředků. Dotázal se proto, zda budou fakulty zapojené v projektu Biocentrum 
Albertov hradit splátky ve srovnatelné výši a jaké je konkrétní rozdělení prostředků, které by 
měla Univerzita Karlova získat z Národního plánu obnovy. 
 
Paní rektorka odpověděla, že celá řada fakult má nastavena silná úsporná opatření, v rámci 
kterých mj. snižuje počty zaměstnanců a nenavyšuje mzdy jako Lékařská fakulta v Hradci 
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Králové. Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy stanovilo Dodatkem výzvy č. 1 pouze 
rozdělení alokované částky mezi Masarykovu a Karlovu univerzitu a UK dál prostředky interně 
dělí mezi své dvě investiční akce. Vedení univerzity se řídí původní dohodou a výpočty z roku 
2021. Vzhledem k tomu, že každá fakulta má jiný hospodářský model, nepovažuje za 
smysluplné uvádět konkrétní údaje. 
 
Na vyjádření reagoval prof. Šimůnek, který rozporoval informaci, že by v roce 2021 došlo k 
jakékoli dohodě. Poměr rozdělení alokace byl stanoven Rektorátem UK a vedení hradeckých 
fakult nemělo v žádném případě k dispozici informaci o tom, že vychází ze zcela holé budovy 
v Hradci Králové a plně vybavené v Praze. Z pokynů RUK jasně vyplývalo, že se do dotace z 
NPO může projekt Mephared 2 vejít pouze stavební částí. Také upřesnil informaci ohledně 
rozdělení alokace Dodatkem 1 (dostupný na veřejných webových stránkách MŠMT). Rozdělení 
mezi investici UK a MUNI je stanoveno metry čtverečními nově vybudovaných vzdělávacích 
a vědeckých kapacit. Proto se dá velmi snadno spočítat, jakou částí přispívá každý projekt ke 
splnění podmínek výzvy a jaký objem prostředků své instituci přinese. Ačkoli přesné údaje 
budou známy až po podání žádosti o dotaci, již v této fázi příprav projektů lze porovnat částku, 
kterou univerzitě rozsah projektu Mephared 2 přinese (4,7 mld. Kč) a částku, která mu bude na 
základě vnitřního rozdělení alokace přidělena (3,6 mld. Kč). Dotázal se proto, proč tedy vedení 
UK považuje za vhodné investovat rozdíl ve výši cca 1 mld. Kč do projektu Biocentrum 
Albertov, a následně složitě shánět stejné prostředky pro Mephared 2. Dodal, že toto interní 
rozhodnutí může také komplikovat další jednání o navýšení prostředků pro akci, která měla z 
pohledu státu dostatečné zdroje financování. 
 
Paní rektorka uvedla, že Dodatek č. 1, zveřejněný v únoru 2024, byl prvním zdrojem, ve kterém 
byly zmíněny metry čtvereční vybudovaných ploch jako parametr rozdělení financí, a naopak 
Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy byly po celou dobu jednání známy tabulky 
předpokládaného rozdělení prostředků v rámci UK. Dále dodala, že se po zveřejnění dodatku 
ihned dotázala odpovědného úředníka MŠMT, zda musí interní rozdělení alokace také vycházet 
z vybudovaných ploch projektů a obdržela odpověď, že nemusí. Vedení UK tedy nadále 
dodržuje historické dohody.  Uvedla, že v rámci projektu Biocentrum Albertov bylo strategicky 
rozhodnuto o stavbě menší budovy, ale s náležitým přístrojovým vybavením. Jako rektorka UK 
nezodpovídá za průběh komunikace před jejím nástupem do funkce v únoru 2022, tedy ani za 
to, zda byla tato informace zástupcům hradeckých fakult sdělena. Univerzita Karlova je 
roztříštěná instituce a každá z fakult má jinou ekonomickou strategii. Farmaceutická fakulta v 
Hradci Králové je velmi projektově schopná, Lékařská fakulta v Hradci Králové má velký počet 
zahraničních studentů, naopak jiné fakulty nejsou schopny zajistit výuku v jiném jazyce. Není 
tedy možné podmínky fakult srovnávat. Navrhované finanční zajištění, které zachycuje 
předložený ideový záměr, bude znamenat určitá omezení pro všechny, ale vedení UK se stále 
domnívá, že je zvládnutelné. 
 
Prof. Šimůnek znovu zopakoval, že v roce 2021 se nejednalo o žádnou dohodu. Vedení pěti 
zapojených fakult v obou investičních akcích vůbec poprvé jednalo společně v lednu 2024. 
Nyní by vedení UK mělo řešit současnou situaci tak, jak je, ne se odkazovat na historická data. 
Přidělení dotace podle rozsahu staveb považuje za logické, po celou dobu zahájení příprav 
projektu Mephared 2 bylo známo, že mají být postaveny metry čtvereční nových kapacit. 
Podporu v rámci Národního plánu obnovy na stavbu budov považuje za jednu z posledních, ne-
li poslední tohoto druhu. Dále kvitoval slova paní rektorky, že má Farmaceutická fakulta 
mnohaleté zkušenosti s evropskými dotacemi, a právě proto je nám známo, že není zodpovědné 
spoléhat na e-mailovou komunikaci s úředníky ministerstev. V rámci společné investice UK je 
Dodatkem č. 1 výzvy NPO stanovena finanční dotace pro každý z projektů, nechápe proto, proč 
prostředky interně distribuovat, a potom obtížně hledat kompenzace pro tuto redistribuci. 
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Obzvlášť na základě jediného argumentu, tj. že to tak bylo stanoveno v roce 2021. U každého 
projektu či grantu je nutné dodržovat jeho podmínky. Závěrem se dotázal, zda má vedení UK 
také řešení pro situaci, kdy AS UK ideový záměr vůbec nepodpoří. 
 
Paní rektorka poděkovala za schůzky děkanů zapojených fakult a znovu uvedla, že na 
schůzkách na Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy pracovali zástupci Univerzity 
Karlovy vždy s tabulkou rozdělení.  K dotazu odpověděla, že existují různé možnosti, tzn. i 
různé možné připomínky, námitky či úpravy ideového záměru ze strany např. Ekonomické 
komise AS UK. Neobává se však, že by ideový záměr nebyl schválen a ty investice realizovány. 
Prorektor UK dr. Fontana doplnil, že vedení UK pracuje pochopitelně i s negativními scénáři, 
ale chce se zaměřit na ty vedoucí k úspěšné realizaci obou projektů. Univerzita Karlova jako 
instituce musí být dostatečně robustní, aby navrhované finanční schéma ustála. Již představená 
varianta III je velmi negativním výhledem, protože počítá s nulovou dodatečnou finanční 
podporou ze strany státu. Tato varianta vychází ze zkušeností s opakovaně přislíbenou a 
potvrzenou půjčkovou částí NPO, která byla najednou v srpnu 2023 zrušena. To vneslo do 
situace obrovskou nestabilitu jak pro fakulty, tak pro UK jako celek. K otázce případného 
neschválení ideového záměru uvedl, že ostatní fakulty také nemusely respektovat „vytýkání 
před závorku“ v rámci Evropského fondu pro regionální rozvoj (ERDF), ale uznaly jej. Ze 
strany vedení UK je jednoznačně podporována snaha o dodatečné zdroje, ač je varianta III 
založena na určité nedůvěře, že vůbec nějaké dodatečné prostředky obdržíme. Závěrem 
připomněl, že je třeba vidět, že čím je očekávaný scénář horší, tím více se UK jako instituce 
zapojuje a tím větší je její podpora směrem k fakultám formou podílu spolufinancování z fondu 
„Mikuláš“ masivnější, protože obě akce jsou prioritní. Děkani Matematicko-fyzikální, 
Přírodovědecké a 1. lékařské fakulty UK jsou si vědomi, že pokud by se nerealizoval projekt 
Mephared 2, nebude moci být realizován ani projekt Biocentrum Albertov. 
 
Paní rektorka navázala osobní zkušeností se stavbou kampusu Lékařské fakulty v Plzni. Aby 
mohla být tato investiční akce realizována, byla na LF Plzeň nastavena velmi výrazná úsporná 
opatření s výsledkem našetřených finančních prostředků ve výši cca 450 mil. Kč během osmi 
let. Z fondu „Mikuláš“ tak byla tato akce podpořena pouze částkou ve výši 50 mil. Kč. V 
nejhorší navrhované variantě je srovnatelně velkým fakultám v Hradci Králové navržena částka 
500 mil. Kč během 20 let, což je porovnatelná situace. Právě na základě této zkušenosti je 
přesvědčena, že pokud bude UK na všech úrovních strategicky ekonomicky řízená, je ideový 
záměr zvládnutelný. 
 
Prof. Manďák reagoval na sdělení ohledně úsporných opatření jiných fakult UK, které na rozdíl 
od LF HK nenavyšovaly mzdy z důvodu inflace. Tuto informaci si lze vykládat tak, že je fakulta 
ekonomicky neefektivní, což však nepovažuje za pravdivé. Navýšení mezd na LF HK nebylo 
o inflační částku, ale symbolicky o 2000 Kč, a to v kritické situaci, kdy odcházeli jak 
akademičtí, tak technicko-hospodářští pracovníci. Jednalo se o gesto k udržení chodu fakulty, 
nikoli rozmar. Obě hradecké fakulty šetřily prostředky velmi intenzivně, proto je také stavba 
probíhající od srpna 2023 doposud hrazena z velké části z těchto prostředků, pochopitelně za 
podpory UK. K otázce ideového záměru uvedl, že jej obecně považuje za dobrý mechanismus 
financování investičních akcí v rámci univerzity a domnívá se, že i do budoucna by mohl sloužit 
k realizaci strategických investic UK. V tuto chvíli je však předkládán tak, že slouží k vyřešení 
dluhu, který způsobily hradecké fakulty, a na jehož vyrovnání se budou muset všechny fakulty 
podílet. Podotkl, že dohoda nad zněním ideového záměru nenastala ani mezi pěti děkany 
zapojených fakult. Navrhované finanční schéma je akceptovatelné všemi pouze v případě, že 
bude prezentováno jako strategický plán Univerzity Karlovy reagující na její dluh vzniklý 
rozhodnutím vedení UK o dělení prostředků získaných z Národního plánu obnovy.  
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Paní rektorka poděkovala za tento podnět a přislíbila, že do preambule dokumentu bude 
doplněno, že se jedná o strategii Univerzity Karlovy v rámci strategického problému Národního 
plánu obnovy. Potvrdila slova prof. Šimůnka, že se jedná pravděpodobně o jedny z posledních 
dotačních prostředků pro investiční výstavbu veřejných vysokých škol v ČR. Váží si toho, že i 
hradecké fakulty šetřily a pracovaly s fondy a nezpochybňuje, že jsou strategicky ekonomicky 
řízené. Dodala, že její původní vyjádření mělo pouze přiblížit situaci na jiných fakultách a 
konkrétní zkušenost. Neobává se insolvence žádné z fakult, obzvláště potom mezinárodně 
vědecky excelentní jako je FaF UK či umožňující vzdělávání zahraničních studentů jako LF 
HK. Uvědomuje si obtížnost situace, ale potvrzuje, že společné řešení povede ke zdárnému 
konci, což deklarovala i bezúročnou půjčkou ve výši 140 mil. Kč, kterou poskytne hradeckým 
fakultám Rektorát UK jako momentální zajištění finančních prostředků. 
 
Dr. Fontana potvrdil úpravu preambule, ale zároveň dodal, že i ze struktury dokumentu je jasné, 
že se týká obou investičních akcí. Musíme být připraveni na nejhorší scénář ohledně 
dodatečných finančních zdrojů, ale také na případné komplikace během stavby obou kampusů, 
které by se též pomocí ideového záměru měly eliminovat. Dokument může sloužit pro budoucí 
větší investiční akce UK, protože pochopitelně tyto dvě nejsou poslední svého druhu, které UK 
a její součásti plánují realizovat. Teprve po úspěšném dokončení Mephared 2 a Biocentrum 
Albertov se mohou připravovat další v tomto rozsahu. 
 
Dr. Doseděl se dotázal, zda budou fakulty zapojené do projektu Biocentrum Albertov také 
splácet částky ve výši 400 – 500 mil. Kč během 20 let. 
 
Mgr. Maňásek zopakoval slova paní rektorky, že situace fakult je různá, tyto fakulty mají 
značné prostředky uložené ve fondech, a zároveň jsou největšími plátci fondu „Mikuláš“, ze 
kterého v případě nejhorší varianty bude poskytnuta částka 1 mld. Kč projektu Mephared 2.   
 
Paní rektorka potvrdila, že tyto tři fakulty jsou největšími plátci fondu „Mikuláš“. 
Na tuto poznámku reagoval prof. Šimůnek tak, že do fondu „Mikuláš“ přispívají všechny 
fakulty a částky jsou dány velikostí fakult. Tedy zátěž pro fakulty je naprosto srovnatelná. 
Považoval by za smysluplné, aby Matematicko-fyzikální, Přírodovědecká a 1. lékařská fakulta 
do fondu nejen nejvíce přispívaly, ale také z něho čerpaly.  
Paní rektorka téma uzavřela sdělením, že fondy těmto fakultám umožňují vyrovnat se s 
momentální situací jinak.  
 
Prof. Krejsek (LF HK) uvedl, že příprava projektu Mephared 2 trvá už roky (paralelně s 
přípravou Biocentra Albertov) a stále jde o plochu nově vybudovaných ploch. Právě rozloha 
projektu M2 přispívá z velké části ke splnění podmínek komponenty NPO a odmítá tedy 
tvrzení, že finanční problém způsobily hradecké fakulty. V tuto chvíli se s ideovým záměrem 
nese velmi negativní emoce, že budova v Hradci Králové má téměř dvojnásobnou plochu, na 
kterou se musí ostatní fakulty skládat. Velikost projektu Mephared 2 je dána objektivními 
důvody a vychází ze zadání. Až finanční prostředky z Národního plánu obnovy Univerzita 
Karlova obdrží, měla by mít dostatečnou vůli a chuť situaci narovnat tak, aby skutečně z fondu 
„Mikuláš“ a dalších zdrojů čerpalo všech pět zapojených fakult a hradeckým fakultám byla 
přidělena adekvátní částka za vybudované kapacity.  
 
Dr. Fontana oponoval, že vůbec situaci nebere tak, že FaF UK a LF HK něco nezvládly. 
Univerzita Karlova nechce řešit spory v otázkách odlišných podmínek na stavebním trhu v 
průběhu výběrových řízení na dodavatele stavby či velikosti projektů, ale chce úspěšně 
realizovat obě akce. 
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Doc. Radocha připomněl, že paní rektorka již musí odjet na další jednání. Poděkoval vedení 
Univerzity Karlovy za účast na zasedání i za explikaci některých dosud nejasných otázek. 
Uvedl, že respektujeme rozhodnutí vedení UK, ale opravdu nechceme, aby naše fakulty byly 
považovány za někoho, kdo univerzitě způsobuje dluh, což je nesmysl a vedení to deklarovalo. 
Věří, že pokud budou jednání pokračovat, jistě budou úspěšná. 
 
Paní rektorka závěrem poděkovala za debatu, potvrdila, že cítí tlak, který je nyní na vedení 
fakult vyvíjen. Věří však, že si z jednání všechny strany odnesou informace, že vedení UK 
vnímá vybudování obou kampusů jako společný úkol, který musí být vyřešen. Že společným 
úsilím zachováme prosperitu celé univerzity i jejích fakult a dosáhneme toho, že v polovině 
roku 2026 budou oba projekty úspěšně dokončeny. 
 
 
 
 

Usnesení č. 32/2024 
Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové bere na vědomí informaci 
k současnému stavu financování M2 a jeho výhled. 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

Zasedání skončilo v 11.30 hodin. 
 
 
  Příští zasedání AS LF HK se uskuteční dne 8. 4. 2024 ve 14.30 v posluchárně č. II, LF 
HK, Šimkova ulice. 
 
 
 
 doc. MUDr. Jakub Radocha, Ph.D., v.r. 

předseda AS LF HK 
  
Zapsala: Radka Vlachová  
Diskusi zaznamenala z audio nahrávky Ivana Dvořáková (sekretářka AS FaF HK) 
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Seznam usnesení přijatých na zasedání 

Akademického senátu Lékařské fakulty v Hradci Králové 
dne 8. 3. 2024 

 
Usnesení 
č. 

Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové se usnesl: 

30/2024 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje jako skrutátory doc. 
O. Kučeru a MUDr. K. Luxe. 

31/2024 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové schvaluje program zasedání AS 
LF HK dne 8. 3. 2024. 

32/2024 Akademický senát Lékařské fakulty v Hradci Králové bere na vědomí informaci 
k současnému stavu financování M2 a jeho výhled. 

 
 
 
 
 

List of the approved resolutions  
by the Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové 

8th March 2024 
 

Resolution 
No. 

The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové has adopted the 
resolutions below: 

30/2024 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves of 
doc. MUDr. O. Kučeru and the student MUDr. Lux as the tellers. 

31/2024 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové approves the 
meeting programme on 8th March 2024. 

32/2024 The Academic Senate of the Faculty of Medicine in Hradec Králové takes note of 
the information on the current situation concerning the financing of Mephared 2 and 
its outlook. 
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